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باید در برخی از محدودیت های اینترنتی سال های گذشته بازنگری هایی انجام شود| سرعت اینترنت حدود ۶۰ درصد نسبت به

اسفند سال ۱۳۹۹ گذشته افزایش پیدا کرده| روند کسب و کارهای اینترنتی طبیعی است.
 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات جمهوری اسلامی ایران؛ 

عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد:

ایجاد محدودیت و رفع محدودیت نه از سوی وزارت ارتباطات و نه کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال بوده است.

به گزارش اسپادانا خبر، او در گفتگو با ایسنا ادامه داد:

با وجود آسیب و بروز مشکل برای کسب و کارها در ماههای اول اکنون روند طبیعی کسب و کارهای اینترنتی در جریان است
به طوریکه آمار ترافیک شرکت ملی پست از نظر جابجایی تعداد مرسولهها نسبت به شهریورماه افزایش پیدا کرده است.

زارع پور درباره رفع فیلتر برخی پلتفرمها مانند گوگل پلی و پلتفرمهای مشابه آن اظهار کرد:

مرجع تصمیم گیری درباره فیلتر و رفع فیلتر در شرایط عادی کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه است که دبیرخانه آن در
دادستانی کل کشور واقع شده و ۱۳ عضو دارد که در این ترکیب وزارت ارتباطات یک رای دارد و دولت هم شش عضو دارد. ما

اعتقاد داریم که باید در برخی از محدودیت هایی که در سال های گذشته ایجاد شد بازنگری هایی انجام شود و آقای رئیس
جمهور هم در یکی از بندهای حکمی که برای دبیر جدید شورای عالی فضای مجازی صادر کردند به بازنگری در سیاست و

مصادیق فیلترینگ اشاره داشتند که طبیعتا باید با تعامل در این کارگروه انجام شود. بخشهایی اعمال شده و بخش هایی مانند
گوگل پلی و کلاب هاوس در حال بررسی و نیازمند اجماع و موافقت تمام اعضاست و تلاش می کنیم تا سکوها، سایت ها و

پلتفرمهای مورد نیاز که نمونه مشابه ندارند و میشود با ملاحظاتی با آنها کنار آمد برای مردم باز و بدون محدودیت شوند اما
مرجع تصمیم گیری وزارت ارتباطات نبوده و در شرایط فوقالعاده امنیتی هم مراجع امنیتی تصمیم گیرند. محدودیتهای اخیر

هم با تصمیمات آنها اعمال شد و شروطی برای ادامه فعالیت دو پلتفرم خارجی داشتند که از طریق نامه مرکز ملی فضای
مجازی به شرکت متا اعلام شد تا چنانچه قواعد کشور را بپذیرند اجازه فعالیت قانونی در کشور داشته باشند. این موضوع

مختص به دو پلتفرم خارجی نبوده و حتی درباره استارلینک هم اعلام شد که اگر قواعد لندینگ رایت ما را بپذیرند اجازه خواهند
داشت. دولت از هر پلتفرمی که قواعد جمهوری اسلامی را بپذیرد استقبال می کند.

او گفت:

ما در وزارت ارتباطات وظیفه داریم در عین حال که مراقب حقوق مردم باشیم مطمئن شویم که اپراتورها هم سرویس خوب
ارائه میدهند و لازمه ارائه سرویس خوب هم فراهم شدن منابع لازم است.

وزیر ارتباطات درباره اختلالهای چند ماه اخیر در اینترنت اظهار داشت:

در وزارت ارتباطات در تلاشیم بهترین سرویس را برای مردم عزیز فراهم کنیم البته همانگونه که میدانید بخشی از شبکه در
اختیار ماست. بخشی که در اختیار ما قرار دارد شرکت ارتباطات زیرساخت است و بخش قابل توجهی از شبکه در اختیار
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مخابرات، اپراتورهای همراه و ثابت هستند که ما وظیفه نظارت و تنظیم گری آنها را داریم. هدف ما این است که بهترین ها را
فراهم کنیم، در لایه زیرساخت در سال گذشته ۷۰ درصد به ظرفیت شبکه در مخابرات کشور و بین استانی اضافه کردیم، در

تأمین پهنای باند اینترنت مورد نیاز کشور هم تقریبا بیش از سه برابر پهنای باند داریم و در یک سال اخیر از منابع مختلف
اینترنت را تأمین کردیم. همچنین تنوع بخشی به منابع تأمین اینترنت کشور یکی از هدف گذاریهایی بوده که به شرکت ارتباطات

زیرساخت ابلاغ و اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده است. گاهی اوقات اتفاقاتی خارج از اراده ما می افتد اما مهم این
است که بتوان به سرعت آن را برطرف کنیم و تدبیری شود که دیگر این حوادث اتفاق رخ ندهد یا ممکن است اختلالاتی پیش

آید که بخشی از آن طبیعت کار فنی و قابل پیش بینی هم نیست اما وظیفه وزارت ارتباطات این است که حوادث را به حداقل
ممکن برساند و اگر اتفاقی افتاد به سرعت بتوانیم آن را به حالت اول بازگردانیم.

او درباره سرعت اینترنت نیز گفت:

بارها اعلام کردم که تند و کند بودن اینترنت باید معیار داشته باشد، سایت اسپیدست یکی از معیارهاست که هر ماه سرعت
اینترنت کشورها را مقایسه میکند. سال گذشته رتبه ایران ۸۰ بوده و درحال حاضر رتبه ما ۶۱ است که حدود ۲۰ پله ارتقاء

پیدا کرده است. سرعت اینترنت حدود ۶۰ درصد نسبت به اسفند سال ۱۳۹۹ گذشته افزایش پیدا کرده است. در ابتدای دولت
سیزدهم هم این سرعت ۲۱ بود اما الان در مقایسه با ماه های گذشته روند افزایشی بوده است البته در حوزه ارتباطات ثابت
وضعمان خوب نیست اما در این یک سال وضع بهتر شده اگرچه این سرعت شایسته مردم ما نیست و در حوزه اینترنت ثابت
خیلی فاصله داریم. وظیفه مان این است که بهترین ها را فراهم کنیم و به دنبال سرعت های دیگر هستیم چون زندگی مردم

به این ابزار وابسته شده است اما هیچ کس در وزارت ارتباطات به دنبال ایجاد اختلال در اینترنت نیست و هرگونه اختلالی باید
به سرعت برطرف، ریشههای آن مشخص و از تکرار آن جلوگیری شود و این کاری است که ما در وزارت ارتباطات درحال

پیگیری آن هستیم.

وی درباره آخرین وضعیت فعالیت اینترنت ماهوارهای در ایران گفت:

ما قواعد سرزمینمان لندیگ رایت را سال گذشته تصویب و به اپراتورها ابلاغ کردیم و چند ماه اخیر هم نامه ای به استارلینک و
همه اپراتورهای ارائه دهنده اینترنت ماهوارهای ارسال کردیم و از طریق اتحادیه بین المللی ارتباطات ITU هم پیگیری میکنیم
که مذاکراتی شکل بگیرد و آنها بتوانند به صورت قانونی فعالیت کنند. علی رغم اینکه در یک سال اخیر بیش از ۳۲۰۰ روستای

جدید به اینترنت متصل شدند و درصد روستاهای متصل از ۸۰ به ۹۰ رسیده است. اما هنوز ۳۰۰۰ هزار روستا داریم که
ارتباطشان برقرار نیست و جزو روستاهای صعب العبور، کوهستانی و دورافتاده هستند. البته ما قول دادیم که باوجود همه این

سختیها در نیمه اول سال ۱۴۰۲ یا حداکثر نیمه دوم سال تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار را به اینترنت متصل کنیم. اما از
امکان اینترنت ماهواره ای می توانیم برای روستاها استفاده کنیم البته مشروط بر اینکه مانند همه جای دنیا قواعد سرزمینی

ما را بپذیرند.

 

[1] وزارت ارتباطاتبرچسب ها: 
[2] فیلترینگ

[3] ابراهیم رئیسی
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